
ACTA DEL CONSELL MUNICIPAL DE PERSONES MAJORS 
 

 
9 de setembre de 2021 

Lloc: Centre de Congressos 

 Hora d’inici: 11.00 h 

Hora d’acabament: 13.00 h 
 

 
Persones assistents: 

 

 
Comença la reunió  

ORDRE DEL DIA 

1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR, SI ESCAU 
 
Com que amb anterioritat s'ha facilitat esborrany de l'acta de la sessió anterior i els assistents 
han tingut oportunitat de llegir-la, es pregunta per part de la secretària del Consell, si existeix 
alguna modificació o puntualització a fer sobre aquesta. Com que no existeix cap puntualització, 
queda aprovada per unanimitat. 

2. INFORMACIÓ MUNICIPAL 

Puri informa del moment en què es troba l'activitat COLLAGE, que pretén commemorar els 
nostres majors, i es presenta el funcionament del procés de votació de la foto commemorativa. 
Eixiran a votació 5 fotografies, es mostraran i es farà un recompte de votacions mitjançant mà 
alçada. 

Es comenta que el Collage s'exposarà mitjançant 2 opis, situats a l'inici de la plaça Major i a la 
plaça de la Glorieta respectivament, en l'àrea posterior d'autobusos i en parades d'autobusos, 
tant de la ciutat com de pedanies, durant tot el Mes del Major. Puri comenta també que, més 
endavant, aquesta fotografia s'imprimirà en una lona que es mostrarà al balcó de l'Ajuntament. 

Gabriela Grau (associació Centre-Avinguda País Valencià), pregunta si les fotografies són de 
persones del Consell o professionals. Puri contesta que les fotos que s'han triat, bé són públiques 
o les que no ho són, s'ha parlat amb els autors per a obtindre els permisos necessaris. També 
pregunta si la fotografia de la palmera imperial si és així o no, ja que està tallada. Puri respon que 
la fotografia és així, i comença la votació. 

El resultat de la votació és el següent: 

o Fotografia 1: 2 vots 
o Fotografia 2: 7 vots 
o Fotografia 3: 5 vots 
o Fotografia 4: 3 vots 
o Fotografia 5: 5 vots 

La fotografia amb més vots rebuts és la d’un tapís amb una imatge antiga de l’Ajuntament  d’Elx. 



Aurora Martínez (associació PSPV-PSOE jubilats i pensionistes) comenta que li agradaria que la 
fotografia representara una escena més actual de la ciutat. 

Pedro Martínez (associació El Toscar i carrers adjacents) comenta que ha votat la fotografia núm. 
2 perquè, en la seua opinió, en voler homenatjar els majors, aquesta fotografia representa una 
època antiga. 

Puri explica que des de la Regidoria s'ha intentat representar a tots i a totes les persones majors, 
i per això se'ls dona l'oportunitat que la decisió final siga seua. Se'ls convida a proposar fotos 
noves i, al seu torn, es recorda que hi ha poc temps de termini. 

Pedro Martínez (associació El Toscar i carrers adjacents) comenta que la foto de la palmera està 
incompleta, que la fotografia núm. 3 representa una imatge de la ciutat que encara roman i que 
la fotografia 2 té uns 100 anys i no els representa. 

Asunción Martínez (associació Carrús Est) comenta que ha votat la menys votada pel record de 
l'època de la seua infància. 

Puri explica que el sistema de votacions necessita 1 guanyador, i que la fotografia més votada 
representa l'essència de tots i d'Elx. 

José Payá (associació de Jubilats i Pensionistes Il·licitans UDP), comenta que tenen en el seu 
poder una col·lecció de fotografies de periòdics antics, i que té la fotografia original que 
correspon a la fotografia més votada. Diu que l'autor de la fotografia triada no és l'original. 

Puri respon que amb qui s'ha parlat és l'autor d'aquesta fotografia, que l'original és més gran i 
que perquè poguera adaptar-se a les necessitats del collage es va haver de reduir. 

Elena Bonet (edil del PP) proposa, que per a l'any vinent, els membres del Consell envien una 
fotografia, i que un jurat decidisca quines fotos van a votació, comenta que seria més 
democràtic. Posteriorment, la Regidoria demanaria els permisos necessaris. 

Puri respon que el Collage és una idea per a enguany, el que ve, la fotografia serà diferent i 
qualsevol idea o proposta és ben rebuda. 

Algú afig que la idea del collage i les fases que s'han anat produint s'han retardat a causa de les 
restriccions sanitàries i que des de la Regidoria s'ha fet un esforç per a tirar la idea endavant. 

Puri també comenta que la decisió per la qual han eixit a votació 5 fotografies s'ha dut a terme 
per la Regidoria per a agilitar el procés, ja que els terminis són ajustats i que ara es realitzarà la 
segona part, les fotografies que cal aportar-hi. 

Es recorda que el termini finalitza el dia 10 de setembre, que és voluntari i que es pot fer 
l'enviament de la fotografia a través de Whatsapp. També es comenten les característiques de 
la fotografia. 

Posteriorment, es passa a parlar de l'activitat SuperXef Sènior. Puri comenta que enguany es 
durà a terme de manera diferent per la situació sanitària i que el termini d'inscripció finalitza el 
dia 12 de setembre, i que poden fer-les a través de la web. 

S'explica que la novetat d'enguany és que per a participar-hi cal enviar una recepta i una 
fotografia del plat en qüestió, de manera telemàtica, que hi haurà 3 finalistes als quals se'ls 
lliurarà un premi a càrrec del patrocini de la marca Dialprix. Com a novetat també, serà el jurat 
el que elabore les receptes dels 3 finalistes, a la qual podran acudir aquests per a visibilitzar-ne 
l'elaboració. El lloc serà a l'Escola Oficial d'Hostaleria a l'acabament del mes de setembre i s'hi 
convida a la participació. 

Pablo, treballador de la Regidoria, intervé per a explicar el procés d'inscripció, un formulari en 
línia que cal emplenar amb les dades del o de la interessada, el nom del plat, ingredients i 
elaboració; en la pàgina final s'informa que la fotografia del plat pot enviar-se al correu 
electrònic de la Regidoria de Polítiques de Majors, mayores@elche.es, també es comenta que si 
alguna inscripció arriba sense fotografia, es posaran en contacte amb el o la participant perquè 
l'envie a través del correu electrònic o que l'entregue físicament en la Regidoria per al seu 
posterior escaneig. Es convida als i a les presents a acudir a la Regidoria amb qualsevol dubte. 

Puri comenta que entén l'apatia i la poca participació, atesos els canvis produïts en l'activitat 
que s'ha realitzat anys anteriors per les restriccions sanitàries. Exposa que prompte es 
reprendran activitats que han sigut paralitzades per la situació sanitària i que la Regidoria està 
oberta a idees o suggeriments. 

Recorda que si hi ha persones que pateixen soledat, poden rebre suport en la Regidoria. Que el 



Consell i la Regidoria han de treballar en equip. 

Posteriorment, recorda que el termini del concurs Relats i Pintures finalitza el dia 10 de 
setembre, i que hi ha hagut una gran participació, sobretot de pintures. Comenta que el mes 
pròxim, el Mes del Major, ve carregat d'activitats, xarrades, eixides, concursos, etc.; i que la 
següent setmana es farà una roda de premsa amb la informació i la programació. 

Es recorda que la bústia de suggeriments continua activa per a qualsevol proposta, queixa o 
dubte que tinguen. 

 

 

3. PRECS I PREGUNTES 

Es dona pas als precs i preguntes. 

Aurora Rodil (edil de VOX). Comença la seua intervenció recordant l'absència de Tomás. 
Posteriorment, pregunta si el projecte de Soledat inclou un telèfon 24 h d'assistència a l'usuari, 
i visites a aquelles persones que sol·liciten el servei. Proposa que aquestes visites es duguen a 
terme pel consell Juvenil. 

Com a representant del seu grup polític, proposen que des del Consell es realitze un escrit per a 
donar suport als i a les usuàries de la residència Altabix que estan patint una situació 
menyspreable, i demana la participació de les persones majors. 

Puri respon a la pregunta sobre el servei de soledat, que sí que hi ha un número habilitat. Quant 
al tema de la residència d'Altabix, respon que l'Ajuntament està pendent de l'assumpte, i fa el 
que pot dins de les seues competències. Proposa que siga el Consell qui decidisca si vol redactar 
l'escrit proposat. 

Gabriela Grau (associació Centre-Avinguda País Valencià) reivindica que les residències de 
majors haurien de ser públiques. Declara que les persones majors necessiten accedir al Parc 
Municipal, recorda que va derivar al president del Consell, Joaquín López, unes peticions 
relacionades amb la creació d'un museu del calçat i que es necessiten més seus bancàries, no 
menys. 

Puri li recorda que per a aquesta mena de peticions existeix la bústia de Precs i preguntes, que 
l'espai de Precs i preguntes del Consell és per a coses més concretes del Consell. 

María Peña comenta que existeix una inquietud pels tallers, i demanen que se'ls confirme i que 
se'ls informe de per què es fan uns tallers pagant i d'altres gratuïts. Declara que hi ha un cert 
sentiment de descontentament en la població per falta d'informació pels tallers. Reclama un 
nou CEAM que estava aprovat fa anys, i que és molt necessari; també comenta que les 
residències estan mal gestionades des d'abans de la Covid, i que creu que l'Ajuntament pot fer 
alguna cosa. Reivindica que els majors no sols tenen necessitats d'oci. 

Puri contesta que els tallers començaran a ser presencials i que es publicarà la programació 
prompte. Explica que la diferència entre els tallers es deu al fet que es realitzen des de diferents 
regidories, la d'Esport i la de Benestar Social respectivament, que han de dirigir-se a aquestes 
regidories per a fer peticions d'horaris i espais. Comenta que el CEAM és competència de la 
Generalitat, i que el retard es deu a la pandèmia 

Asunción Martínez (associació Carrús Est) demana que es reduïsquen els torns de paraula i que 
no entren els partits polítics en aquest espai, ja que disposen de més espais que les persones 
majors. Demana que es dediquen més recursos de neteja i seguretat en el seu barri, ja que sent 
que està abandonat. 

Puri recorda que aquesta petició la va fer per la bústia de suggeriments i li agraeix haver-la 
utilitzat, ja que aquesta és la seua funció. L'informa que aquesta petició està traslladada i en 
seguiment per part de la Regidoria de Majors. 

María Peña (associació Barri Obrer d'Altabix) pregunta per les Bodes d'Or. També pregunta per 
l'obertura dels centres socials, en particular pel d'Altabix, i pel de Sant Antoni, ja que es va tancar 
i s'han derivat els veïns i les veïnes al centre d'Altabix. 

Puri contesta que estan programades i que es realitzaran el 17 d'octubre, que pròximament 
s'anunciarà en premsa, també comenta que les activitats tornaran prompte, i que traslladarà la 
queixa a la Regidoria de Benestar Social. 

Elena Bonet (edil del PP) reivindica que aquest és un espai vàlid i mostra el seu suport a Aurora 



Rodil (edil de VOX) referent a la Residència d'Altabix, proposa exposar a votació l'interés del 
Consell per realitzar un escrit de denúncia de la situació d'aquesta residència. Pregunta per si es 
té un cens de la població que pateix soledat i pregunta pels cursos que mitiguen la bretxa digital, 
també pregunta pel formulari de registre dels grups focals del projecte Ciutats Amigables. 

Puri declara que ella no s'oposa al que diga el Consell quant a l'escrit per a denunciar la situació 
de la residència d'Altabix. Comenta que s'han dut a terme des de la Regidoria de Participació 
Ciutadana uns cursos de Seu Electrònica per a les associacions pertanyents al Registre d'Entitats 
Ciutadanes. Es comenta que ha tingut gran acolliment, i que les subvencions que es van llançar 
des de la Diputació d'Alacant, en cas que s'aproven, es dedicaran a pal·liar la Bretxa Digital. 

Quant al Projecte Ciutats Amigables, declara que pensava que aquesta pregunta estava 
contestada, i explica que aquest projecte estava ja iniciat i que es va haver de parar per la 
situació sanitària i que es reprendrà pròximament. 

Felip Sànchez (regidor de Compromís) comenta que la residència d'Altabix té una realitat 
precària, que s'han realitzat queixes però que cal ser conscients de les limitacions, que seria ideal 
canviar el model i millorar la qualitat de vida de les i dels residents d'aquests centres. Anima els 
i les participants del Consell a ser reivindicatius i participatius, i opina que el Consell hauria de 
dirigir-se a Conselleria abans que al defensor del ciutadà. 

Pedro Martínez (associació El Toscar i carrers adjacents) agraeix poder assistir-hi, reclama poder 
entrar als centres i que torne l'activitat per a poder agafar les regnes de l'associació de nou. 

 

Puri li contesta que els centres cívics es poden demanar per Seu Electrònica i que es poden fer 
activitats sempre tenint en compte les mesures de seguretat. 

Domingo Moreno (associació Polivalent de Carrús Vocalia Associació Cultural 3a Edat) demana i 
reclama que tornen les activitats als centres, que els i les veïnes li pregunten, sobretot pel ball. 

Puri respon que les activitats tornaran a poc a poc i que el ball és una activitat que tornarà, però 
que pot ser que tarde més que unes altres per la naturalesa d'aquesta. 

Se sotmet a votació l'acció per part del Consell de realitzar un escrit a Conselleria en què es 
denuncia la situació de la residència Altabix, tot, vots a favor. 

Es pregunta quan s'obrirà el Centre Cívic de la Lloma de Sant Pere, i Puri li respon que les juntes 
directives es poden reunir, i que hi ha activitats que encara no es poden reprendre, i que s'estan 
estudiant. 

 

Es tanca la sessió a les 13.00 h. 


